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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: Bizakodunk Robert Fico felépülésében, de most egyedül kell 

küzdenünk a békéért 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Index.hu, 24.hu, vg.hu, Vasárnap.hu, 

origo.hu, Felvidék.ma, Új Szó, Bumm.sk, Körkép.sk 

Kecskeméten folytatta vidéki kampánykörútját Orbán Viktor miniszterelnök, ahol tárgyalt a 

város polgármesterével, Szemereyné Pataki Klaudiával, majd a szlovák miniszterelnök elleni 

merényletről is beszélt - közölte az MTI-vel Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke 

csütörtökön. A kecskeméti választókkal beszélgetve a Fidesz elnöke kitért arra: a szlovákiai 

választást követő kormányváltással Szlovákia elindult a békepártisághoz vezető úton. Ez nagy 

segítség volt Magyarország számára. Most ennek a folyamatnak tettek, lőttek keresztbe azzal, 

hogy a szlovák miniszterelnök ellen egy baloldali aktivista merényletet követett el - fogalmazott 

a kormányfő. A legfontosabb hónapokban Robert Fico kiesett a munkából. Bizakodunk a 

felépülésében, de ma egyedül kell küzdenünk a békéért. Mostantól kétszeres erővel, 

egymagunknak kell harcolnunk - mondta Orbán Viktor, hozzátéve: minden eddiginél nagyobb 

jelentősége lett az európai választásnak: véget kell vetni az erőszaknak, el kell mennünk, és a 

békére kell szavaznunk június 9-én! 

 

Orbán Viktor a Partiumba látogat és részt vesz az RMDSZ kampányában 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, atv.hu, Index.hu, Mandiner, Krónika, 

maszol.ro, erdon.ro 

Nekünk stratégiai partnerünk a partiumi magyarság a jövőben - jelentette ki az építési és 

közlekedési miniszter csütörtökön Nagyváradon. Lázár János Cseke Attila szenátorral, a 

Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) Bihar megyei szervezetének elnökével 

tartott sajtótájékoztatón elmondta, ennek egyik jele lesz, hogy június elején Orbán Viktor 

miniszterelnök a Partiumba látogat és részt vesz RMDSZ kampányában, ezzel érzékeltetve, 

hogy nemcsak a székelyföldi magyarság az, amely számíthat az együttműködésre és a 

támogatásra. A bihari nagyvárosban csütörtökön délután tartandó gazdasági fórumot említve 

a tárcavezető kifejtette, az eseményen azt vizsgálják, hogy Debrecen és Nyíregyháza 

fejlesztésével párhuzamosan a szatmári és a bihari részeken milyen gazdasági 

együttműködésekre és magyar-román kooperációra nyílik lehetőség. 

 

Lázár János: az RMDSZ-nek az Európai Parlamentben van a helye 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Krónika 

Az RMDSZ-nek az Európai Parlamentben van a helye, azért, hogy az erdélyi magyar 

embereknek erős hangja legyen Európában, ne csökkenjen az ereje és befolyása a Kárpát-

medencében, Romániában és Brüsszelben - mondta Lázár János építési és közlekedési 

miniszter csütörtökön este Nagyváradon az RMDSZ partiumi kampányhajráján. Lázár János 
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hangsúlyozta, amikor az erdélyi magyarok ügyéről van szó, azt muszáj az erdélyi magyarságnak 

az asztalra tennie. "Az erdélyi magyarok ügyét Brüsszelben az erdélyi magyarok tudják 

legjobban képviselni" - mondta. Orbán Viktor miniszterelnök üzenetét is tolmácsolta, és azon 

reményét, hogy június 9-én a magyarok együtt győznek Erdélyben és Magyarországon. 

Megköszönte a partiumi magyarok támogatását, a magyar kormány támogatásáról biztosította 

őket. Arról is szólt, hogy a magyar kormány büszke az RMDSZ-re, mert 34 éve sikerrel 

képviseli, támogatja és védi az erdélyi magyarság érdekeit. 

 

Potápi Árpád János: Csíksomlyóra zarándokolva elődeink nyomdokait követjük 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vajma.info, maszol.ro, 

Felvidék.ma 

A Csíksomlyóra vezető úton a zarándokok elődeik nyomdokait követik, belső iránytűjük az a 

vezérelv, hogy hűek akarnak maradni atyáik, nagyszüleik és dédszüleik emlékéhez, hitéhez, 

értékrendjéhez - mondta Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár csütörtökön a 

székelyföldi Kézdiszentléleken. A politikus a kézdiszentléleki Perkő-hegyen, a Szent István-

kápolna előtt vett részt a 7. Márton Áron Lovaszarándoklat háromszéki és felvidéki 

résztvevőinek gyülekezőjén. A lovas zarándokok a térség településeinek imaszalagjait viszik el 

a pünkösd szombatján tartandó csíksomlyói búcsúba. "Ma olyan útra indulunk, ahol GPS, 

közlekedési tábla és forgalomirányítók nem vezetnek minket, elődeink nyomdokait követjük, 

amikor sokszor az általuk kitaposott ösvényeket járjuk lóháton vagy gyalogosan" - mondta 

Potápi Árpád János. Hozzátette: abban is bíznak, hogy ezt az utat fiaik, unokáik és dédunokáik 

is meg fogják tenni. 

 

Közös nyilatkozatot írtak alá a magyar közösségek munkacsoportjának 

tagszervezetei Nagyváradon  
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Ma7.sk, Felvidék.ma, Körkép.sk, Krónika, maszol.ro, 

szekelyhon.ro 

Közös nyilatkozatot írtak alá az Európai Nemzetiségek Föderatív Uniójának (FUEN) keretében 

működő Magyar Közösségek Munkacsoport tagszervezetei csütörtökön Nagyváradon 

megtartott találkozójukon. Vincze Loránt, a FUEN elnöke, a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség (RMDSZ) európai parlamenti képviselőjelöltje az aláírás előtt újságíróknak arról 

beszélt, a Kárpát-medencei magyar közösségek a hétköznapokban is számíthatnak egymásra, 

de most különösen igaz ez egy európai parlamenti és helyi önkormányzati választásokat 

megelőző időszakban. Vincze Loránt hangsúlyozta, hogy az őshonos kisebbségek 

normarendszerének megteremtése mellett az unió bővítése ad majd a szervezetnek feladatot. 

Azt szeretnénk, hogy Erdélyből és a Felvidékről önerőből bekerüljünk az Európai Parlamentbe, 

a Fidesz listáján helyet kapott kárpátaljai és vajdasági jelöltekkel pedig a nemzetrészek szinte 

mind együtt lehetnek az EP-ben - hangoztatta a FUEN elnöke, hozzátéve, a nyilatkozat célja, 

hogy a Kárpát-medencei magyaroknak közös hangjuk legyen Európában és erejük a 

szülőföldjükön. 
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Elindult a 11. Boldogasszony zarándokvonat Budapestről a csíksomlyói pünkösdi 

búcsúra 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Felvidék.ma, Felvidék.ma 

Elindult a 11. Boldogasszony zarándokvonat Budapestről a csíksomlyói pünkösdi búcsúra 

csütörtök reggel a Keleti pályaudvarról. Fülöp Attila, a Belügyminisztérium 

gondoskodáspolitikáért felelős államtitkára az indulás előtt azt mondta, a zarándokút 11. 

alkalommal hirdeti, hogy a magyarság őrzi, megvallja és védi a keresztény hitet. Erre a mostani 

zavaros, kiszámíthatatlan világban nagy szükség van – tette hozzá. Soltész Miklós, a 

Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára azt kérte a 

résztvevőktől, hogy a zarándokúton az emberek, a közösségek és a nemzetek közötti békéért és 

békességért imádkozzanak. 

        
Zsigmond Barna Pál: sorsdöntő választások következnek 
2024. május 16. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Hatalmas a tétje a június 9-én esedékes önkormányzati és európai parlamenti választásoknak, 

hisz veszélyekkel teli korban élünk s a kihívásokra megfelelő válaszokat kell adni, mert a 

válságot csak úgy lehet leküzdeni, ha visszatérünk a normalitáshoz – hangzott el Korodi Attila, 

Csíkszereda polgármestere és Zsigmond Barna Pál, a Magyar Kormány Európai Ügyek 

Minisztériumának államtitkára, miniszterhelyettes, volt csíkszeredai főkonzul csütörtöki 

kötetlen beszélgetésén. A délelőtti időpont ellenére számos érdeklődő vett részt az eseményen, 

ahol a neves meghívottak a magyarság számára aktuális kérdésekre igyekeztek kielégítő 

válaszokat adni, egyfajta iránymutatást Európa jövőjével. és benne a magyarság szerepével 

kapcsolatban, valamint, hogy képes lesz-e a nemzet összefogva nyertesévé válni az előttünk álló 

évtizednek. 

 

Lovas és gyalogos zarándokok indultak Háromszékről Csíksomlyóra 
2024. május 16. – maszol.ro, szekelyhon.ro, Nyugati Jelen 

Csütörtök délelőtt Kézdivásárhelyről a gyalogos zarándokok, a kézdiszentléleki Perkőről pedig 

a lovasok is elindultak Csíksomlyóra. A Szent István kápolnától induló lovas menetben Potápi 

Árpád János, Magyarország nemzetpolitikáért felelős államtitkára is részt vett. Háromszékről 

két lovas menet is elindult Csíksomlyóra, az egyik Erdővidékről, a másik a felsőháromszéki 

Perkőről vágott neki az útnak. A perkői kápolnánál Balogh Tibor, Kézdiszentlélek 

polgármestere köszöntötte a 35 lovast – köztük felvidékieket is – és a mintegy harminc 

gyalogos zarándokot, valamint Potápi Árpád államtitkárt, Fejér László Ödön szenátort, Tamás 

Sándort, Kovászna megye tanácsának elnökét, a háromszéki polgármestereket és 

alpolgármestereket, elmondva: immár harmadik alkalommal indul a Perkőről lovas 

zarándoklat, hogy elvigyék Csíksomlyóra a háromszéki települések imaszalagját és 

imaüzenetét. 
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Hálájukat viszik a Szűzanyához a gyergyóalfalvi keresztalja alatt zarándoklók  
2024. május 16. – szekelyhon.ro 

Gyergyóalfalunak kivételes helye van a pünkösdi búcsúba tartó keresztalják között, hiszen a 

több száz éves hagyomány szerint István pap vezetésével innen indult az első zarándoklat 

Csíksomlyóra. Idén is több mint kétszázan vágtak neki az útnak. Az alfalvi keresztaljához 

csatlakoztak a Mária úton Budapestről érkező zarándokok is, akik több, mint egy hónapja 

vannak úton. A Mária út a mi Caminónk, Csíksomlyó pedig a mi Santiagónk – mondta az 

egyikük. Az alfalviakon és a hozzájuk csatlakozókon kívül csütörtökön reggel elindultak a 

keresztalják Gyergyószék más településeiről, Remetéről, Ditróból, Szárhegyről és 

Gyergyószentmiklósról is Csíksomlyó felé.  

 

Hit, erő és áldás kíséri Olt mente lovas zarándokait Csíksomlyóra  
2024. május 16. – szekelyhon.ro 

Isten áldásával és a sepsiszentgyörgyiek imáival halad tovább a Csíksomlyóra vezető 

zarándokúton Olt mente tizenkét lovasa. A zarándokokat a háromszéki megyeszékhelyen 

szolgáló Hajdu János plébános, főesperes és Vargha Fruzsina alpolgármester, valamint székely 

népviseletben tisztelgő fiatalok csoportja fogadta. A Sepsi Arénánál gyülekeztek csütörtökön 

délelőtt az Illyefalváról induló lovasok. A tizenkét tagú zarándokcsoport második megállója 

volt Sepsiszentgyörgy, útjuk Gidófalva irányába vezet tovább, érintve Étfalvazoltánt, 

Sepsibodokot, Oltszemet, Málnást, Mikóújfalut és Sepsibükszádot, hogy a települések 

fohászait is elvigyék a pünkösdi búcsúba.  

 

Megfenyegették és jelöltsége visszavonására szólították fel az RMDSZ-es 

polgármesterjelöltet 
2024. május 16. – maszol.ro 

Muzsnai Melinda, a Szeben megyei Kiskapuson jelenleg önkormányzati képviselői tisztséget 

betöltő RMDSZ-es polgármesterjelölt közölte, habár kicsi közösséget képvisel, nem riad vissza, 

fontosnak tartja ott lenni, látszani és hallatni a hangjukat. Muzsnai Melinda egyik ellenjelöltje 

már a támogatói aláírások iktatását követően megfellebezte indulását a választásokon, és a 

támogatói aláírások ellenőrzését kérte. A törvényszék alaptalannak ítélte a feljelentést és 

érvényesnek minősítette Muzsnai Melinda iratcsomóját. A törvényszéki döntés felbőszítette a 

feljelentőt és egy öt fős csapattal az RMDSZ-es jelölt háza elé vonult. Lopással vádolták, 

trágárságokat kiabáltak neki, „mi ért téged utol, hogy jelöltessed magad polgármesternek?” 

kiabálta a magából kikelt ellenjelölt, míg egy másik „megszorítanám a nyakad!” felkiálltással 

fenyegette és visszalépésre szólította fel őt. 

 

Magyar katolikus jelenlét a világban – kiállítás a Fodor-ház előtt  
2024. május 16. – szekelyhon.ro 

Tíz tablóból álló kiállítást tekinthetnek meg a zarándokok Csíksomlyón, a kegytemplomhoz 

közeli Fodor-ház előtt. A csütörtöki kiállításmegnyitón elhangzott, a tárlat annak 

reprezentációja, hogy a magyar templomok, kegyhelyek, kápolnák, ereklyék, zarándokházak, 
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misszionáriusok, papok és tudósok mivel tudták gazdagítani a magyarság nevében az 

egyetemes egyházat, illetve bemutatni, hogy miként kapcsolódik a magyarság a világ más 

népeihez a katolicizmus révén. A rendezvény a Külgazdasági és Külügyminisztérium jóvoltából 

jött létre az 52. Nemzetközi Eucharisztikus Kongresszus alkalmából, a magyar külképviseletek 

közreműködésével. Beke Mihály András, Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusának első 

beosztott konzulja szerint a pünkösdi búcsú a magyarság legnagyobb egyházi ünnepe, ez pedig 

kiváló alkalom arra, hogy ezt a tíz tablóból álló utazó kiállítást a zarándokok számára is 

elérhetővé tegyék. Mint említette a megnyitón, a kiállítás egy kollektív munka eredménye.  

 

Több mandátumra szóló elképzeléseket ismertetett Nagy Zoltán, 

Gyergyószentmiklós polgármesterjelöltje  
2024. május 16. – szekelyhon.ro 

Több mandátumra szóló vezetői víziót fogalmazott meg Nagy Zoltán gyergyószentmiklósi 

független polgármesterjelölt, csütörtökön. Célja, hogy egy olyan aktív kisvárost építsen, 

ahonnan a „kicsi nem vágyik el, és ahová a nagy is hazajön”. Írásos említésének 700 éves 

évfordulóját ünnepli nyolc év múlva Gyergyószentmiklós, Nagy Zoltán független 

polgármesterjelölt pedig azt szeretné, hogy akkorra majd büszkén jelenthessék ki a 

gyergyószentmiklósiak, hogy egy biztonságos, családbarát, értékes város az övék. Mint 

kifejtette, aki ma a város valós helyzetét, az anyagi nehézségeket, a fejlesztések állapotát 

ismerve azt állítja, hogy 3-4 év alatt olyan szintre tudja eljuttatni Gyergyószentmiklóst és a 

közösségét, amilyenre az vágyik, az felelőtlen ígéreteket tesz.  

 

Egyetemi felvételire készülő erdélyi magyar diákoknak segít az OMDSZ portálja  
2024. május 16. – Krónika 

Az egyetemi felvételi előtt álló magyar fiataloknak segít az Országos Magyar Diákszövetség 

(OMDSZ), mely idén is frissítette a Felvi.ro egyetemböngésző adatbázisát. Az Országos Magyar 

Diákszövetség (OMDSZ) által üzemeltetett Felvi.ro platform az egyik meghatározó forrás 

marad a romániai magyar középiskolások és egyetemisták számára, akik a felsőoktatás 

világában szeretnének tájékozódni. Az elmúlt évek során a Felvi.ro számos eszközzel és 

szolgáltatással bővült, hogy hatékonyabb segítséget nyújtson a diákoknak a továbbtanulás és 

az egyetemi élet megismerése terén, tájékoztat szerkesztőségünkbe eljuttatott közleményében 

az OMDSZ. Jelenleg 93 egyetem, 490 kar és több mint 3000 szak, továbbá 219 bentlakás, 185 

lakáskereső és 126 álláskereső oldal kínálata érhető el a platformon keresztül.  

 

István, a király és Koppány alakjának eredeti megformálói is fellépnek a torockói 

Duna Napokon  
2024. május 16. – Krónika 

Varga Miklós és Vikidál Gyula is visszatér a torockói Duna Napokra, a Fehér megyei, festői 

szépségű településen szervezendő eseményt 10. alkalommal tartják. A jubileumi Duna Napokat 

május 31. és június 2. között tartják Torockón a Nemzeti Összetartozás Napja alkalmából. Az 

eseménysorozaton többek közt az István, a király és Koppány alakját a rockoperában eredetileg 
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megformáló két művész, Varga Miklós és Vikidál Gyula is fellép. A művészek a korábbi években 

is koncerteztek már Torockón.  

 

„Kell a tunning” – partiumi kampányhajrát tartott az RMDSZ 
2024. május 16. – maszol.ro 

Hajrá RMDSZ, hajrá magyarok, együtt győzni fogunk – hangzott el csütörtök koraeste a 

nagyváradi vár nyári színházában, ahol az RMDSZ partiumi kampányhajráját tartották. A 

házigazda Bihar megyeiek mellett Szatmár, Kolozs, Arad, Temes, Szilágy, Máramaros, Fehér 

megyék képviseltették magukat, ugyanakkor Lázár János, Magyarország építési és 

közlekedésügyi minisztere is jelen volt. Cseke Attila, az RMDSZ Bihar megyei elnöke és megyei 

tanácselnökjelöltje házigazdaként köszöntötte az egybegyülteket. „Ahol sokan vagyunk nyerni 

kell, ahol többen vagyunk számítani kell, ahol jelen vagyunk ott hallatni kell a hangunk” – 

mondta, kiemelve, hogy a június 9-ei európai parlamenti és helyhatósági választások az 

elkövetkező évtizedre meghatározóak lesznek. Figyelmeztetett, hogy bár nekünk járnak az 

uniós alapok, kell a támogatás a fejlődéshez, ezek veszélybe kerülhetnek. Az új kohéziós 

alapokat ebben a mandátumban fogják megszavazni, és már vannak erős hangok, hogy ezekre 

nincs annyira szükség, magyarázta. „A kérdés, hogy ki megy a következő öt évben a mi 

nevünkben tárgyalni” – mondta Cseke Attila. 

        
Az EP választások kampányának felfüggesztésére szólította fel a pártokat Peter 

Pellegrini 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu,  

Az EP választások kampányának felfüggesztésére és ezzel a politikai konfrontáció 

visszafogására szólította fel a pártokat a Robert Fico ellen szerdán elkövetett fegyveres 

merénylet összefüggésében Peter Pellegrini megválasztott szlovák köztársasági elnök 

csütörtökön, miután Pozsonyban találkozott a megbízatási időszaka végéhez közelítő Zuzana 

Caputová államfővel. "A kampány természetesen konfrontációt hoz magával, a hangulat 

kiélezését és a politikusok kölcsönös vádaskodását. A további konfrontáció pedig az utolsó, 

amire most Szlovákiának szüksége van" - jelentette ki Peter Pellegrini, akinek szavait a TASR 

szlovák közszolgálati hírügynökség idézte. Pellegrini kiemelte: elborzasztotta, hogy hová 

torkollhat az eltérő politikai nézettel szembeni gyűlölet. Hangsúlyozta: a merényletet közösen 

kell elítélni, majd meg kell nyugtatni a kedélyeket és az országnak a nyugalom útján kell 

elindulnia. 

 

Berényi: A pártoknak közösen kellene fellépniük a kampány felfüggesztését 

tekintve 
2024. május 16. – Ma7.sk 

A Magyar Szövetség európai parlamenti listavezetőjét a Robert Fico elleni merénylet 

következményeiről, a kialakult helyzet rendezésének lehetőségeiről kérdeztük. “El kellene 

Fe
lv

id
é

k
 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Kell-a-tunning-partiumi-kampanyhajrat-tartott-az-RMDSZ
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/16/az-ep-valasztasok-kampanyanak-felfuggesztesere-szolitotta-fel-a-partokat-peter-pellegrini
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/16/az-ep-valasztasok-kampanyanak-felfuggesztesere-szolitotta-fel-a-partokat-peter-pellegrini
https://ma7.sk/aktualis/berenyi-a-partoknak-kozosen-kellene-fellepniuk-a-kampany-felfuggeszteset-tekintve
https://ma7.sk/aktualis/berenyi-a-partoknak-kozosen-kellene-fellepniuk-a-kampany-felfuggeszteset-tekintve


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 17. 

gondolkodniuk azon, milyen országban akarunk élni. Nem élhetünk békésen egymás mellett 

egy olyan országban, ahol a politikai ellenfél mindig ellenség, mindig csak rosszat akar, mindig 

amorális, akit likvidálni kell. Így jutottunk el a fegyveres támadásig” – mondta Berényi József, 

majd hozzátette, sajnos látja a helyzet továbbgyűrűzésének veszélyét. “Mondjuk ki őszintén, a 

múlt szeptemberi választások óta az ellenzéki tüntetéseken történtek túlkapások”- mutatott rá. 

 

Értünk, magyarokért hozott életáldozatot 
2024. május 16. – Ma7.sk 

A muzslai könyvtár szervezésében találkozhattak Molnár Imre történésszel, a legjelentősebb 

Esterházy kutatóval, több róla szóló könyv szerzőjével mindazok, akik részt vettek az Esterházy 

János Emléknapon. Az emlékezésre május 15-én került sor, a felvidéki magyarság 

helytállásának emléknapján. “Kell, hogy legyenek olyan nagyjaink, akikre fel tudunk nézni, 

akiket tudunk követni. Felelőséggel tartozunk a jövőt illetően, kövessük hát Esterházy Jánost 

elszántságban, elhivatottságban, sose felejtsük el gyökereinket, merjünk kiállni magyarságunk 

mellett” – mondta Herbacskó Anita, Bény polgármestere, a Magyar Szövetség EP-

képviselőjelöltje beszédében. 

 

Több mint kétmillió eurót fordít turisztikai fejlesztésre a Nemzeti Múzeum 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Felvidék.ma 

A Magyar Nemzeti Múzeum és a zselízi Esterházy-kastély közösen nyert az INTERREG 

Szlovákia-Magyarország-program pályázatán, a csaknem kétmillió euróból az Európai 

Fejlesztési Alap több mint másfél millió euróval támogatja a projekt megvalósítását. Az 

együttműködés része az is, hogy a zselízi kastélyban kialakítani kívánt szolgáltatásokért felelős 

szakembereket a projekt megvalósítása során a Magyar Nemzeti Múzeum képzésben részesíti. 

Zselíz önkormányzata a Norvég Alap projektjei rendezvényeinek lebonyolítása során szerzett 

tapasztalatait és tudását fogja átadni a múzeumnak a projekt megvalósítása folyamán. 

 

Egységesen jó produkciók a Tompa Mihály Országos Verseny szenci területi 

fordulóján 
2024. május 16. – Ma7.sk 

Mint ahogy a verseny járási fordulójának, a verseny területi elődöntőjének is a helyi 

Közgazdasági és Pedagógiai Szakközépiskola adott otthont. Május 15-én a Szenci járás 

versenyzőihez immár a pozsonyi és pozsonypüspöki magyar tannyelvű alapiskolák legjobbjai 

is csatlakoztak. A választmányi titkár emlékeztetett arra is, hogy mivel a szenci elődöntő 

színvonala a környéken élő magyarság alacsony lélekszámának dacára (lényegében már 

szórványvidékről van szó) évek óta magas, így pár évvel ezelőtt sikerült „kiharcolniuk” azt, hogy 

az egyes kategóriákból ne csak egy-egy, hanem két-két szereplő juthasson a rimaszombati 

döntőbe, amely idén június 20. és 22. között kerül megrendezésre. 
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Mariathon 2024 
2024. május 16. – Felvidék.ma 

A Mária Rádió Mirjam a hazai katolikus rádió tizenkét éve végzi apostoli küldetését. A magyar 

nyelvű Mária Rádiók egységéről és összefogásáról tesz tanúságot az idei MARIATHON is, 

ugyanis négy magyar nyelvű Mária Rádió a felvidéki és a délvidéki Mária Rádiók javára 

szervezik meg a 2024-es tavaszi adománygyűjtő műsorfolyamot, amely május 13-tól 16-ig 

tartott. A Szűzanya hónapjában, május 12-én 18 órakor a komáromi Szent András-bazilikában 

ünnepi szentmisével adtak hálát a Mindenhatónak az elmúlt tizenkét év kegyelmeiért. 

Ünnepeltek, és megköszönték mindazon sok önkéntesnek a segítségét, akik hozzájárultak, 

hogy a Mária Rádió ma is velünk van. 

 

Egy űrjáró autóval kezdődött az ipolysági retró múzeum története a gimnazista 

fiúnál 
2024. május 16. – Új Szó 

Hétköznap a Fegyverneki Ferenc Közös Igazgatású Katolikus Iskola diákja, hétvégén pedig a 

retró múzeum működtetője a tizenöt esztendős, ipolysági Szalay Szabolcs gyűjtő. Nagyjából hat 

éves korában kezdett gyűjteni retro dolgokat, majd amikor egy alkalomma elmentek Párkányba 

Sklenár Péter magánmúzeumába, akkor beleszeretett a retro tárgyak gyűjtésébe és látta miként 

lehet csinálni. Szeretné beszerezni a visszacsatolási zászlót, ami Ipolyságon eltűnt. “‘38-ban 

készült, a főtéren volt felhúzva. Én azt gondolom, valakinél az ott van, őrizgeti. Tervezem majd 

a jövőben újra elkészíttetni az eredeti mintára, vannak róla fényképek. Nagyon drága lesz, de 

megéri. Mondjuk a várossal kapcsolatban szeretnék több dolgot gyűjteni. Egy utcalámpát kéne 

még felkutatni a 19., vagy a 20. századból, mert a városban petróleumlámpások voltak az 1870-

es évektől az 1940-es évekig” – mesélte. 

   
Kinevezték a szerb kormány magyar államtitkárait 
2024. május 16. – MTI, hirado.hu, Demokrata, PannonRTV, Magyarszo.rs, ma7.sk 

Nyolc államtitkári tisztséget kapott az új szerb kormányban a legnagyobb délvidéki magyar 

párt, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ), csütörtökön nevezték ki őket. Szerbiában 

december 17-én tartottak előrehozott parlamenti választásokat, a kormány azonban csak május 

2-án alakult meg. Pásztor Bálint, a vajdasági magyar párt elnöke és parlamenti frakcióvezetője 

a közösségi médiában arról írt, hogy ezúttal is az elsők közt nevezték ki a VMSZ államtitkárait. 

A párt megtartotta korábbi pozícióit az oktatásügyi, az egészségügyi, a mezőgazdasági, az 

infrastruktúraügyi, a környezetvédelmi, a pénzügy-, valamint a beruházási minisztériumban, 

illetve ezúttal az igazságügyi minisztérium helyett a gazdasági tárcában lett képviselője a 

vajdasági magyarságnak. "A VMSZ hattagú köztársasági parlamenti frakciója és nyolc 

államtitkára közösen dolgozik a választási kampányban a polgárokkal egyeztetett prioritások 

megvalósításán" - hangsúlyozta Pásztor Bálint bejegyzésében, utalva a június 2-i 

önkormányzati választásokra. 
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Egy régió – közös jövőkép 
2024. május 16. – PannonRTV 

A Nyugat-Balkán növekedési tervéről tárgyalnak a térség és az Európai Unió vezetői a kotori 

csúcstalálkozón. Az Egy régió – közös jövőkép szlogennel megrendezett csúcson részt vesz 

Aleksandar Vučić, Szerbia elnöke, Siniša Mali pénzügyminiszter és Tanja Miščević európai 

integrációs miniszter, továbbá az Amerikai Egyesült Államok képviselői is. A szerb államfő 

egyik felszólalásában arról is beszélt, hogy Szerbia uniós csatlakozására legalább hat évet várni 

kell. Várhelyi Olivér, az Európai Bizottság szomszédságpolitikáért és bővítésért felelős biztosa 

szerint a növekedési terv megvalósítása folyamatban van. A prioritásokon belül a legfontosabb 

a SEPA, vagyis Egységes Euró Fizetési Övezet, aminek akár már a jövő évtől tagja lehet minden 

nyugat-balkáni tagállam. Hangsúlyozta továbbá a nemzetközi áruszállítás fontosságát. 

 

Közösségi találkozó Magyarkanizsán 
2024. május 16. – PannonRTV 

Csütörtökön este a magyarkanizsai városháza dísztermében tartottak közösségi találkozót, 

melynek fő vendége Dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke volt. Az 

egybegyűlt Magyarkanizsa községbelieket és törökkanizsaiakat Fejsztámer Róbert, a VMSZ 

magyarkanizsai listavezetője, jelenlegi polgármester üdvözölte. Juhász Bálint, a tartományi 

képviselőház elnöke és Deli Andor európai parlamenti képviselő is jelen voltak, és szóltak a 

hallgatósághoz. Dr. Pásztor Bálint a helyszínen arról is beszélt, hogy Magyarkanizsa község a 

VMSZ politizálása szempontjából fontos, hiszen jónéhány célkitűzése a pártnak közvetlenül 

kapcsolódik a magyarkanizsaiakhoz. Juhász Bálint leszögezte, hogy a június 2-ai választás 

tétje, hogy megőrizzük a közösség politikai erejét helyi szinten is. 

 

A nagybányai festőiskola képeiből látható kiállítás Szabadkán 
2024. május 16. – MTI, Magyar Hírlap, Magyar Nemzet, Index.hu, Vajma.info 

Nagybányai remekművek magángyűjteményekből címmel, a modern magyar festészetet 

meghatározó, az egykori nagybányai festőiskolát bemutató nagyszabású kiállítás látható a 

Szabadkai Városi Múzeumban. A Közép-európai Örökség Program részeként megvalósult 

kiállítás a tavalyi nagybányai, majd marosvásárhelyi helyszín után nyílt meg Szabadkán. A 

kiállítás június 30-ig lesz látható - közölték a szervezők az MTI-vel. A Közép-európai Program 

célja, hogy nemzetiségi hovatartozástól függetlenül teremtsen értéket olyan projektek 

megvalósításával, mellyel minden érintett résztvevő, ország, település és lakos nyer. Hidat 

kíván képezni a régió országaiban élő közösségek között, tovább erősítve kulturális és 

történelmi közös értékeinket - olvasható a közleményben. 

 

Kincsként őrzik a magyar nyelvet 
2024. május 16. – PannonRTV 

Versmondók a szórványban - Székelykevére látogatott a Közügyek stábja. A szórványban élő 

gyerekeknek és tanáraiknak különösen fontos a magyar irodalom, a magyar versek szeretete és 
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ismerete. A székelykevei Žarko Zrenjanin Általános Iskola tanulói minden évben részt vesznek 

a kevevári a községi versmondó versenyen. Idén három tanuló érezte úgy, hogy ennek az 

eseménynek a részese szeretne lenni. A helyi iskola magyartanárnője, Borbandi Varga Lídia 

kiemelte, hogy a vers fontos szerepet játszik a gyerekek nyelvi fejlődésében. A kultúra,illetve az 

élet minőségét emeli. Azt is hozzátette, hogy a költészet igazi eszköze az anyanyelv, a szavak 

végtelen sora, ami mindenkinek a rendelkezésére áll. 

 

Munkaakció a rendezett játszóterekért 
2024. május 16. – PannonRTV 

A szabadkai vízgyár melletti játszóteret takarították ki és tették rendbe a VMSZ zorkai helyi 

szervezetének aktivistái, és a párt önkormányzati képviselőjelöltjei. A környezetszépítési akció 

közösségi kezdeményezésre jött létre, mondta Góli Csilla. A Vajdasági Magyar Szövetség 

szabadkai önkormányzati képviselőjelöltje hozzátette, a párt városi szervezetei olyanok, hogy 

nem várják a külső segítséget, hanem hihetetlen összefogást tanúsítva cselekednek. Ez 

tapasztalható a zorkai helyi szervezetben is, ahol a közösség ereje igen nagy, mondta Góli Csilla. 

 

A kulturális és a vallási épületek is megújultak Ada községben 
2024. május 16. – PannonRTV 

A kultúra több területén is sikeres beruházások valósultak meg Ada község területén. A moholi 

Csobolyó Művelődési Egyesület és az adai Vadvirág Hagyományápoló Kör székháza is 

megújult. A Szent György templomon és az adai Szentháromság plébánián is több 

karbantartási munkálatot végeztek el az elmúlt időszakban. A kulturális és a vallási épületek 

felújítása mellett a tervek szerint nagy hangsúlyt fektet a községi vezetés a gazdaságra és a 

mezőgazdaságra, de az oktatási és közműfejlesztési témákat is előtérbe helyezik. Dr. Pásztor 

Bálint, elnök, VMSZ: „Az önkormányzati fejlesztésekben is van szava a Vajdasági Magyar 

Szövetségnek itt, Adán. Emellett nagyon jelentős támogatások érkeztek a Magyar Nemzeti 

Tanácsnak köszönhetően, Magyarország Kormányának köszönhetően, és például az adai 

sportcsarnok vonatkozásában a magyar kézilabda szövetség is anyagi támogatást nyújtott. 

       
Pénzbírságot kapott a mozgósítás elkerüléséért egy kárpátaljai nő 
2024. május 16. – KISZo.net 

A Munkácsi Városi-Járási Bíróság 5100 hrivnya pénzbüntetésre ítélt egy helyi nőt, aki nem tett 

eleget a mozgósítási kötelezettségnek – írja a Zaxid.net hírportál. A jelentés szerint a vádlott 

nem tett eleget a behívó felszólításának és nem jelent meg a katonai orvosi bizottság előtt. A 

bíróság által meghozott ítélet szerint a nőnek egészségügyi végzettsége ürügyén kellett 

jelentkeznie a területi toborzási és szociális támogatási központban, hogy nyilvántartásba 

vegyék. Az ápolónőnek, aki a vádirat szerint jelenleg munkanélküli április 9-én otthonában 

kézbesítették az erről szóló behívót. Ám nem jelent meg a behívóban megadott időben a 

hadkiegészítőben. 
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Változás szombattól: így módosulnak a határátlépés szabályai 
2024. május 16. – KISZo.net 

A két nap múlva, május 18-án hatályba lépő új mozgósítási törvénnyel megváltoznak a 

hadköteles férfiakra vonatkozó határátlépési szabályok is. Kötelező lesz a katonakönyv megléte 

azon személyek számára, akiknek joguk van a hadiállapot ellenére elhagyni az országot. Erről 

az Ukrán Állami Határőrség szóvivője tett bejelentést. Andrij Demcsenko elmondta, a 

szombaton életbe lépő új mozgósítási törvény nyomán a kiutazási tilalom alól mentesülő 18 és 

60 év közötti férfiak bizonyos kategóriáit csak aktualizált katonakönyv felmutatásával léptetik 

ki az országból. Ami azt jelenti, hogy visszafordítják azokat a személyeket, akik nem 

rendelkeznek ilyen dokumentummal – számolt be a Mukachevo.net hírportál. 

 

Fórumon vitatták meg az aktuális kérdéseket a Beregszászi járási kistérségek 

képviselői 
2024. május 16. – Karpat.in.ua 

A lakosságot érintő, és némely aggodalmat kiváltó aktuális kérdések megvitatására gyűltek 

össze a Beregszászi járási kistérségek, és vidékünk magyarlakta települései polgármesterei, a 

Kárpátaljai Megyei Tanács KMKSZ frakciója, illetve a helyi önkormányzatok képviselői a 

makkosjánosi Helikon hotel konferenciatermében. A Viktor Mikita, a Kárpátaljai Megyei 

Katonai Adminisztráció vezetője kezdeményezésére szervezett Fórumon részt vettek a 

rendvédelmi szervek, a határőrség, illetve a toborzási központok képviselői is. Petei Judit, a 

Kárpátaljai Megyei Tanács KMKSZ frakciójának képviselője hangsúlyozta, az aktuális kérdések 

megvitatásán kívül fontos, hogy a megyei vezetés maximálisan támogatja a nemzeti 

kisebbségeket. Darcsi Karolina, a KMKSZ politikai és kommunikációs titkára, a Beregszászi 

Kistérségi Tanács KMKSZ frakciójának képviselője kiemelte, rendkívüli jelentőséggel bír, hogy 

a megyei vezetés mindent megtesz annak érdekében, hogy Kárpátalja továbbra is a béke szigete 

maradjon. 

 

Munkamegbeszélésen volt Mikita a Beregszászi járásban 
2024. május 16. – Kárpátalja.ma 

A Beregszászi járás kistérségeinek polgármestereivel, valamint a helyi városi vezetéssel tartott 

munkamegbeszélést Viktor Mikita kárpátaljai kormányzó. A találkozóról a kormányzó adott 

tájékoztatást május 16-án. A megbeszélésen a járási tanács képviselői és a rendvédelmi szervek 

vezetői is részt vettek. A napirendi pontok között szerepelt a közösségi élet, a gazdaság 

megerősítése, az Ukrán Fegyveres Erők támogatása, a határőrséggel való együttműködés, 

illetve a nemzeti közösségek támogatása. Mikita hangsúlyozta: prioritást élvez az ország 

védelme, valamint a biztonsági és védelmi erők támogatása, amelynek alapját a gazdaság 

biztosítja. Szó esett a gyermekek oktatásáról és élelmezéséről, a betegellátásról, a rászorulókon 

való segítésről és a sebesült katonák rehabilitációjáról is. 
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Hónapokig tartó áramkimaradásokkal számol az ukrán kormány  
2024. május 16. – Kárpátalja.ma 

Az erőműveket és alállomásokat ért orosz rakétacsapások következtében mostantól hónapokig 

tartó áramkimaradásokkal számol az ukrán kormány, augusztustól, szeptembertől várható 

némi javulás – közölte csütörtökön Jurij Bojko, az ukrán miniszterelnök tanácsadója az 

Ukrenerho országos áramszolgáltató vállalat felügyelőbizottságánál Kijevben. Mint mondta, 

takarékosságból már szerdán és csütörtökön is ellenőrzött, fokozatos regionális leállások voltak 

az áramszolgáltatásban. A fővárosban, Kijevben is egész utcák maradtak áram nélkül. Bojko 

hangsúlyozta, hogy az ukrán energetikai hálózat elleni orosz támadásokban jelentős károk 

keletkeztek. 

 

Kurzusok éjszakája az MCC Fit szervezésében 
2024. május 16. – Karpat.in.ua 

A Mathias Corvinus Collegium 7 éve nyitotta meg kapuit a kárpátaljai magyar fiatalok előtt. Ez 

idő alatt a beregszászi képzési központ rengeteg programot, kurzust és a gyermekek nevelését 

segítő lehetőséget tudott biztosítani a fiatalok és szüleik számára egyaránt. Most ötödik 

alkalommal, de az új épületben először tartották meg a Fit kurzusok éjszakáját, ami által a még 

nem a programba tartozó fiataloknak is betekintést nyerhettek a képzéseket biztosító szervezet 

munkájába. A késő délutáni foglalkozásokon a leendő fit programosok olyan kurzusokkal is 

megismerkedhettek, mint például a legós robotika. Az MCC-ben kiemelt hangsúlyt fektetnek 

arra, hogy olyan lehetőségeket biztosítsanak a fiataloknak, amikkel a közoktatásban csak alig 

találkozhatnak, mint például a látványos kémiai kísérletek. Itt a legnagyobb hangsúlyt az 

élmény alapú oktatásra helyezik, nem véletlen tehát hogy az újraélesztést is a Bee Gees 

együttes, Stayin’ alive számára gyakorolták. 

 

Megtartotta alakuló ülését az új horvát parlament 

2024. május 16. – MTI, PannonRTV 

Megtartotta alakuló ülését csütörtökön az új összetételű horvát parlament, amelynek elnökéül 

a képviselők ismét Gordan Jandrokovicot, a Horvát Demokratikus Közösség (HDZ) jelöltjét 

választották meg - jelentette a horvát média. Jandrokovic volt az egyetlen jelölt a házelnöki 

tisztségre. A régi-új parlamenti elnököt 144 igen szavazattal, hat ellenében választották meg a 

151 tagú nemzetgyűlés (szábor) elnökének egymást követő harmadik alkalommal: először 

2017-ben, másodszor pedig 2020-ban. A házelnök beszédében elmondta: veszélyes történelmi 

korszakban élünk, háború van Ukrajnában és a Közel-Keleten (.), ugyanakkor szembe kell 

nézni a klímaváltozás kihívásaival, a globális ellátási láncok zavaraival és a populizmus 

térnyerésével. "A tegnapi merénylet jól mutatja, mennyire kevés választ el minket a verbális és 

fizikai erőszaktól" - fogalmazott. Hozzátette ugyanakkor, hogy Horvátország "stabil, 

biztonságos és virágzó ország". A nemzeti kisebbségeknek biztosított nyolc képviselői hely 

közül hármat a szerb, egyet a magyar, egyet az olasz, egyet pedig a cseh és szlovák kisebbség 
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közös képviselője tölt be, az összes többi nemzetiséget két ember képviseli az új összetételű 

parlamentben. 

 

Himnusz a Magasban – zongorakoncert Eszéken 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

Magyarország Eszéki Főkonzulátusa rendszeresen szervez kultúrprogramokat, több ízben 

tartottak már színházi előadásokat gyermekeknek és felnőtteknek, koncerteket, kiállításokat, 

kerekasztal-beszélgetést. Pénteken egy erdélyi magyar zongoraművészt láttak vendégül 

Eszéken, a Régészeti Múzeumban, a koncert telt házas volt. „Számunkra nagyon fontos, hogy 

kulturális kínálattal jelenjünk meg Eszéken, és lehetőséget adjunk az eszéki és horvát 

közönségnek is, hogy megismerje a magyar kultúrát. A főkonzulátus igyekszik mindent 

megtenni azért, hogy a kínálatot bővítsük, így az Erődök éjszakája program keretében 

meghívtunk egy erdélyi magyar művészt. Rendszeresen szervezünk színházi előadásokat is. A 

lényeg, hogy olyan kulturális kínálatunk legyen, amely egyaránt megfelel a magyar és a horvát 

közönségnek is” – mondta Magdó János eszéki magyar főkonzul. 

 

A megyei kisebbségek napja Gunján 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

A többségi társadalom megbecsülése a nemzetiségek, kisebbségek iránt abból látszik, hogy 

mennyire figyel oda rájuk, milyen lehetőségeket biztosít számukra. Vukovár-Szerém megye 

vezetése fontosnak tartja és folyamatosan támogatja a megye területén működő nemzeti 

kisebbségi közösségeket, amelyeknek a tevékenységét minden évben egy külön rendezvényen 

is bemutatják. A kisebbségek napját ezúttal Gunja településen tartották meg, ahol a helyi 

bosnyák egyesület volt a házigazda. Rajtuk kívül a megye területén élő többi nemzetiség is 

bemutatta kulturális értékeit és hagyományait. 

 

Az eszéki magyar iskolaközpont újabb sikerei 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

Az eszéki magyar iskolaközpont drámacsoportja is részt vett a pécsi Weöres Sándor 

Gyermekszínjátszó Találkozó baranyai fordulóján. Ezüst minősítést és különdíjat is kaptak. Az 

intézmény diákotthonának csapata pedig a kispályás fociban lett ezüstérmes, a Domijada 

országos szintű vetélkedőjén. A szemlén főként pécsi és Pécs környéki általános iskolás korú 

gyermektársulatok szerepeltek, a Központ csoportját az eszéki Zrínyi Magyar Kultúrkör 

keretében működő Dörömb Gyermekszínjátszó Csoportban is aktívan közreműködő felső 

tagozatos diákok alkották. 

 

Programokban gazdag napok az eszéki Népkörben 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

Az eszék-rétfalusi Népkör Magyar Kultúregyesület 1946-ban alakult, 2000 óta minden évben 

megszervezik az áldozócsütörtöki búcsút, amelyre csak a pandémia okozta kényszerszünet 

idején nem került sor. Idén is magyar népviseletbe öltözött táncosok várták a vendégeket és jól 
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ismert magyar dallamok hangzottak fel Rétfaluban. Az utcán a magyar családok ilyenkor 

megvendégelik a díszes felvonulókat, ez idén sem volt másképp. Az esemény most is a rétfalusi 

református templomban istentisztelettel kezdődött. Az idősebb rétfalusiak visszaemlékezése 

szerint régen a szertartás után a templom alatti mezőn került sor a búcsúra, majd este a helyi 

kocsmában mulattak a hajnali órákig. 

 

Igazi népünnepély a kiskőszegi Zöld-szigeten 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

A HMDK kiskőszegi alapszervezetének és a településnek az őszi szüreti mulatság mellett 

legnagyobb rendezvénye a falunap, az idei sorrendben már a 22. volt. A fesztiválra a faluhoz 

tartozó víkendtelepen, a Zöld-szigeten került sor. A rendezvénytér bejáratánál a kirakodóvásár 

– kosarasok, süteményesek, kürtőskalács-készítők, street food és egyéb kézművesek – várta a 

résztvevőket. A kultúrműsoron jelen volt többek között Stipan Šašlin, a Darázsi járás elöljárója, 

Jankovics Róbert, a HMDK elnöke és magyarságunk parlamenti képviselője, dr. Császár Zoltán 

eszéki magyar konzul, Sipos Sándor, a Darázsi járás elöljáró-helyettese és Eva Balatinac, a 

Darázsi Járási Tanács elnöke is. 

 

Európa-nap és magyaros dallamok Zágrábban 
2024. május 16. – Kepesujsag.com 

2024. május 6-án a zágrábi Európa téren ünnepélyes szalagátvágással nyitották meg az 

„Európa új csillagai” című kiállítást az Unióhoz 2004-ben csatlakozott tíz tagállam 

nagykövetségei együttműködésében. A plakátkiállítás Magyarországról szóló eleme annak a 

tudományos élethez való kiemelt hozzájárulását hangsúlyozza, amely az uniós csatlakozást 

követően közös európai kezdeményezésekben is megnyilvánult. A megnyitót követően az 

Európa Házban került sor az Európai Bizottság horvátországi képviseletének vezetője, 

valamint Csehország, Magyarország, Litvánia, Lengyelország, Szlovákia és Szlovénia 

nagyköveteinek részvételével a „20 éves uniós tagságunk” című kerekasztal-beszélgetésre. 

 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. május 16. – Kossuth Rádió 

 

Szlovákiában a Magyar Szövetség közleményt adott ki a Robert Fico elleni merénylet kapcsán. 

Mint írják: A Magyar Szövetség megrendüléssel értesült a miniszterelnököt ért merényletről. 

Az erőszak és a polarizáció nem a helyes út, mivel az erőszak csak újabb erőszakot szül. Ennek 

H
o

rv
á

to
rs

zá
g

 

https://kepesujsag.com/igazi-nepunnepely-a-kiskoszegi-zold-szigeten/
https://kepesujsag.com/europa-nap-es-magyaros-dallamok-zagrabban/
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 17. 

minden formáját mélységesen elítéljük és közösen, egységesen kell küzdeni ellene. Robert 

Ficonak mielőbbi felépülést kívánunk! - áll a Magyar Szövetség közleményében. Haják Szabó 

Mária Kolek Zsolt elemzőt kérdezte telefonon, hogy milyen hatással lehet a társadalomra a 

merénylet. 

 

A marosszentgyörgyi Szent György Napokat idén - rendhagyó módon, a múlt hét végén 

tartották.  A 3 napos rendezvényen a kulturális és szórakoztató programok mellett helyszíni 

szemléken mutatták be a településen zajló különböző beruházásokat, munkálatokat, az épülő 

vagy új létesítményeket. Maros megye legnagyobb, többnemzetiségű községét 16 éve magyar 

polgármester vezeti. Sófalvi Szabolcs büszke arra, hogy a rendezvény megjeleníti a különböző 

etnikumok kultúráját, a békés együttélést, a harmóniát is.  

 

Szerda délután jelentősen megnőtt a forgalom az apró székelyföldi faluban, Nagymedeséren. 

Az új építésű orvosi lakások és közösségépítő műhely ünnepélyes átadására nemcsak a helyi 

egyházi és világi vezetők voltak kíváncsiak. A Studium-Perospero Alapítvány a Nemzetpolitikai 

Államtitkárság, valamint helyi támogatók segítségével korábban több erdélyi településen is 

létesített már hasonló szolgálati lakásokat. Az elnéptelenedés szélére jutott kis falu számára 

mentőöv a beruházás, ismerte el Nagy János polgármester. Potápi Árpád János 

nemzetpolitikáért felelős államtitkár úgy véli, ez a beruházás is a magyar-magyar 

összetartozást erősíti.   

 

Május 14-én befejeződött a beiratkozás első szakasza a romániai közoktatás előkészítő 

osztályaiba. A temesvári Bartók Béla Líceumban a tavalyinál valamivel több kisdiák kezdi meg 

tanulmányait szeptemberben, de a megye egészében a beíratottak száma az utóbbi évek átlaga 

alatt maradt. Bár a tanévkezdésig van még lehetőség beiratkozni a megye magyar iskoláiba, a 

jelenlegi számok csak nagyon kis mértékben nőhetnek. - mondja Halász Ferenc főtanfelügyelő-

helyettes.  

 

A délvidéki iskolák felújítását kisebb önkormányzati önrész biztosítása mellett a tartományi és 

köztársasági költségvetésből fedezik. Ezért fontos, hogy a tartományi oktatási titkárságon a 

Vajdasági Magyar Szövetség pozícióban legyen, azaz megvalósulhasson az érdekképviselet. Az 

elmúlt négy évben az oktatási titkári posztot Szakállas Zsolt töltötte be, aki az azt megelőző 

négy évben ugyanott altitkár volt. 

 

A nagybecskereki Nikola Tesla Elektrotechnikai és Építészeti Iskolában úgy ünnepelték meg az 

Európa-napot, hogy 21 tanuló bemutatta diáktársainak az EU-s pályázat élményeit, amelyet az 

ERASMUS plusz programban szerezhettek. Kónya-Kovács Otília összeállításában elsőként 

Szervó Máriát, az iskola igazgatóját halljuk. 


